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Postadress: Uppsala kommun, kommunstyrelsen, 753 75 Uppsala  
Besöksadress: Stadshusgatan 2 
Telefon: 018-727 00 00 (Kontaktcenter) 
E-post: kommunledningskontoret@uppsala.se 
www.uppsala.se  
Click or tap here to enter text. 

Kommunstyrelsens protokoll onsdagen den 20 
september 2023 

Plats och tid  
Kommunstyrelsesalen, klockan 13:00-14:46. 

Paragrafer 

170-188 

Justering 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av 
beslutsprotokoll. Denna återfinns på en separat sida sist i protokollet. 

Protokollförare 

John Hammar, kommunsekreterare 

  

Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2023-09-20 

mailto:kommunledningskontoret@uppsala.se
http://www.uppsala.se/


Sida 2 (35) 

 

Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2023-09-20 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Närvarande 

Beslutande 

Erik Pelling (S), ordförande 
Therez Almerfors (M), 2:e vice ordförande 
Sofia Andersson (M) 
Eva Christiernin (S) 
Ehsan Nasari (C) 
Mattias Kristenson (S) 
Kent Kumpula (SD) 
Hanna Victoria Mörck (V) 
Jennie Claesson (L) 
Asal Gohari (S) §§ 170-184 
Marta Obminska (M) 
Erik Dagnesjö (S) 
Jonas Petersson (C) 
Ylva Stadell (S) 
Fredrik Hultman (M) 
Ulrik Wärnsberg (S) 
Karolin Lundström (V) §§170-187 
David Ling (MP) 
Eva Moberg (KD) 
Anna Johansson Dahl (V) 185-188 
Klara Ellström (MP) § 188 

Ej tjänstgörande ersättare 

Stefan Hanna (UP) 
Anna Johansson Dahl (V) §§ 170-184 
Klara Ellström (MP) §§170-187 
Mats Gyllander (M) 
Nora Karlsson (C) 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2023-09-20 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Övriga närvarande 

Joachim Danielsson stadsdirektör, Ola Hägglund ekonomidirektör och biträdande 
stadsdirektör, Åsa Nilsson Bjervner kanslichef, Lena Grapp stadsjurist, Christian 
Dahlman enhetschef, John Hammar kommunsekreterare, Sara-Carin Öhman 
kommunsekreterare, Christian Blomberg, stadsbyggnadsdirektör, Marta Tiberg 
kommunikationsdirektör, Jenny Engdahl Westbratt presschef, Susanne Eriksson 
politisk stabschef, Stina Bergström politisk sekreterare, Sara Hägerström politisk 
sekreterare samt Anders Fridborg Stefan Unnevall, Moa Ekstrand Lenita Granlund 
föredragande. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2023-09-20 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 170 

Val av justerare samt justeringsdag 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att utse Therez Almerfors (M) till justerare, samt 
2. att justeringen äger rum tisdagen den 26 september 2023. 

 

§ 171 

Fastställande av föredragningslista 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att lägga initiativärende om tankbil till Skyttorps brandstation från Kent 
Kumpula (SD), Initiativärende om jourskola från Kent Kumpula (SD) och 
initiativärende om situationen på Bälinge skola från Therez Almerfors (M) med 
flera till föredragningslistan, samt 

2. att med ändringarna ovan fastställa föredragningslistan. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2023-09-20 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 172  

Risk- och sårbarhetsanalys (RSA) 2023 för 
Uppsala kommun 
KSN-2021-03421 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att anta Risk-och sårbarhetsanalys 2023–2026, 
2. att överlämna Risk- och sårbarhetsanalys 2023–2026 till Länsstyrelsen i 

Uppsala län, 
3. att omhänderta förslag till åtgärder i risk- och sårbarhetsanalysen inom ramen 

för ordinarie verksamhetsplanering, samt, 
4. att uppmana övriga nämnder och bolagsstyrelser att inom ramen för ordinarie 

verksamhetsplanering arbeta med respektive förvaltnings och bolags 
krisberedskapsförmåga med utgångspunkt i de identifierade åtgärderna i risk- 
och sårbarhetsanalysen. 

Sammanfattning 

Sveriges kommuner ska att enligt lag (2006:544) om kommuners och regioners 
åtgärder inför och vid extraordinära händelser i fredstid och höjd beredskap (LEH) 
analysera vilka extraordinära händelser som kan inträffa i kommunen, och hur dessa 
händelser kan påverka den egna verksamheten. Resultatet av arbetet ska 
sammanställas i en rapport, en risk- och sårbarhetsanalys (RSA). 

Enligt förordning som ansluter till lagen ska kommunen senast den 31 oktober under 
det första kalenderåret efter ordinarie val till kommunfullmäktige överlämna 
rapporten till länsstyrelsen. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 12 september 2023 § 188 
• Tjänsteskrivelse daterad 21 augusti 2023 
• Bilaga 1, rapport Risk- och sårbarhetsanalys 2023–2026 (sekretess enligt 

Offentlighets- och sekretesslagen (2009:400) 18 kap. 13 §) 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2023-09-20 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2023-09-20 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 173  

Finansrapport 1 januari - 30 juni 2023 
KSN-2023-00440 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att godkänna finansrapporten för perioden 1 januari – 30 juni 2023 och lägga 
den till handlingarna. 

Sammanfattning 

Enligt de finansiella riktlinjerna ska finansverksamheten kvartalsvis avrapporteras till 
kommunstyrelsen. Denna finansrapport redovisar utvecklingen inom den finansiella 
verksamheten för perioden 1 januari till 30 juni 2023 och huruvida den har bedrivits i 
enlighet med fastställd policy och tillhörande riktlinjer.  

Varje månad sammanställs en finansrapport till kommunstyrelsens arbetsutskott. 
Dessa månadsrapporter återfinns i bilaga 1–6. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 12 september 2023 § 192 
• Tjänsteskrivelse daterad den 14 augusti 2023 
• Bilaga 1, Finansrapport per januari 2023, Uppsala kommunkoncern  
• Bilaga 2, Finansrapport per februari 2023, Uppsala kommunkoncern  
• Bilaga 3, Finansrapport per mars 2023, Uppsala kommunkoncern 
• Bilaga 4, Finansrapport per april 2023, Uppsala kommunkoncern 
• Bilaga 5, Finansrapport per maj 2023, Uppsala kommunkoncern 
• Bilaga 6, Finansrapport per juni 2023, Uppsala kommunkoncern 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2023-09-20 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 174  

Intentionsavtal med Gustavianska Stiftelsen 
vid Uppsala Akademi avseende Sunnersta 
51:22 
KSN-2023-01752 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att godkänna intentionsavtal mellan Uppsala kommun och Gustavianska 
Stiftelsen vid Uppsala Akademi (organisationsnummer 817603-5981) avseende 
Sunnersta 51:22 enligt ärendets bilaga 1. 

Sammanfattning 

Stadsbyggnadsförvaltningen har tillsammans med Gustavianska Stiftelsen vid Uppsala 
Akademi utarbetat ett förslag till intentionsavtal i syfte att bland annat bekräfta 
parternas fortsatta samarbete kring de klimat- och hållbarhetsmål som är fastställda i 
Projektdirektivet för Ultunaområdet, beslutad av kommunstyrelsen den 26 maj 2021 
(§148).  

Beslutsunderlag 

• Mark- och exploateringsutskottets förslag 6 september 2023 § 58 
• Tjänsteskrivelse daterad 14 augusti 2023 
• Bilaga 1, Intentionsavtal med Gustavianska Stiftelsen vid Uppsala Akademi 

avseende Sunnersta 51:22 

  



Sida 9 (35) 

 

Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2023-09-20 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Yrkanden 

Erik Pelling (S) och Jennie Claesson (L) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag. 

Kent Kumpula (SD) yrkar avslag till arbetsutskottets förslag. 

Therez Almerfors (M), Ehsan Nasari (C) och Eva Moberg (KD) yrkar i första hand  
att återremittera ärendet för att ta fram en ny fördjupad översiktsplan. 

Therez Almerfors (M), Ehsan Nasari (C) och Eva Moberg (KD) yrkar i andra hand avslag 
till arbetsutskottets förslag. 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer först Therez Almerfors (M) med fleras återremissyrkande mot att 
avgöra ärendet idag och finner att ärendet ska avgöras idag. 

Ordföranden ställer därefter arbetsutskottets förslag mot avslag och finner att 
kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 

Reservationer 

Närvarande ledamöter (M) reserverar sig mot beslutet till förmån för Therez Almerfors 
(M) med fleras yrkanden med följande motivering: 
Vi ser att det är viktigt att utbyggnaden i bland annat de sydöstra stadsdelarna sker med 
respekt för dem som redan bor där. Vi vill se en inriktning med fler småhus, färre höghus 
och minskad täthet genom mycket färre antal bostäder eller ett större 
utbyggnadsområde. 
Moderaterna har tidigare sagt nej till planerna för Norra Sunnersta och vill ta fram en ny 
fördjupad översiktsplan för sydöstra stadsdelarna. Då kommunen dessutom har en 
pågående process om att omförhandla avtalet med staten för södra och sydöstra staden 
vad gäller bebyggelse i Uppsala yrkade vi att ärendet skulle återremitteras. När detta 
inte bifölls yrkade vi därför på att avslå ärendet till förmån för vårt yrkande. 

Närvarande ledamöter (C) och (KD) reserverar sig mot beslutet till förmån för Ehsan 
Nasari (C) med fleras yrkande med följande motivering: 
Centerpartiet och Kristdemokraterna står för en grön och hållbar stadsbyggnad. Det 
innebär bland annat att vi förordar byggande av högkvalitativa boendemiljöer med om 
möjligt småhus och trädgårdsstäder som har nära till grönområden, skolor, förskolor 
samt offentlig och kommersiell service. Den typen av boendemiljöer är Centerpartiet och 
Kristdemokraterna övertygade om kommer vara attraktiva för lång tid framöver. I den 
fördjupade översiktsplanen för Södra staden anges enormt tät bebyggelse i stora delar 
av det berörda området.  

  



Sida 10 (35) 

 

Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2023-09-20 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Kopplat till det bostadsavtal som Uppsala kommun ingått med staten har kommunen 
förbundit sig att bygga ytterligare drygt 10 000 bostäder i Södra staden. Från 
Centerpartiets och Kristdemokraternas håll ser vi en betydande risk för att Uppsala 
upprepar 60-och 70-talens stora stadsbyggnadsmisstag och bygger upp nya 
miljonprogramsområde som leder till segregation och utanförskap.  
Det projektdirektiv för Ultunaområdet som antogs 2021 medför att stora andelar av den 
jordbruksmark som finns mellan Sunnersta-Rosendal-Bäcklösa ska exploateras med 
resultat att den lokala livsmedelsförsörjningen försämras. I ljuset av det omvärldsläge 
som vi befinner oss i är det ansvarslöst att bygga bostäder på våra jordbruksmarker. 
Centerpartiet och Kristdemokraterna har också sagt nej till planerna för Norra Sunnersta 
och vill ta fram en ny fördjupad översiktsplan för sydöstra stadsdelarna 
Just nu har kommunen en pågående process om att omförhandla bostadsavtalet med 
staten för södra och sydöstra staden vad gäller bebyggelse i Uppsala. Vi har även en 
pågående detaljplan som innefattar en bro, som dras med en rad frågetecken men är 
central för att ytterligare bebyggelse i södra Uppsala inte ska försvåra hållbara 
kommunikationer till andra delar av staden. Därför yrkade vi att ärendet skulle 
återremitteras. När detta inte bifölls yrkade vi därför på att avslå ärendet till förmån för 
vårt yrkande.    

Kent Kumpula (SD) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande med 
följande motivering: 
Sverigedemokraterna är kritiska till den planerade förtätningen av våra södra 
stadsdelar. Vi har länge varnat för risken av att projektet leder till en ny storstadsdel 
präglad av segregation och betonghus. Istället för höghus vill vi se en mer 
efterfrågebaserad och blandad stadsutveckling, präglad av småhus och villor. Det är 
även viktigt att de södra stadsdelarna är anpassade för bilar, kommunen måste 
säkerställa goda trafikleder och god tillgång till parkeringsplatser. Vi vill att en större del 
av södra Uppsala fredas från exploatering och att vi istället sprider bebyggelse till övriga 
delar av kommunen. Det är även viktigt att bevara jordbruksmark för att värna vår 
livsmedelsförsörjning och ett levande jordbruk. 

Särskilda yttranden 

Stefan Hanna (UP) lämnar följande särskilda yttrande: 
Utvecklingspartiet demokraterna, UP, vill ha en varsammare utveckling av Uppsala stads 
södra delar än vad nuvarande planer representerar. UP vill att kommen gör ett omtag 
kopplat till Översiktsplanen så att Uppsala stad byggs ut i en mer socialt-, ekologiskt- och 
ekonomiskt hållbar takt samt att servicenoder stärks i Uppsala kommuns stora 
geografiska yta genom att skapa bättre förutsättningar för mer bebyggelse i tätorter 
längs Ostkustbanan, Dalabanan samt längs Lenna Jernväg. UP anser inte att 
intentionsavtalet med Gustavianska Stiftelsen vid Uppsala Akademi avseende Sunnersta 
51:22 ska tecknas.   
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2023-09-20 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 175  

Sammanträdesdagar för kommunstyrelsen 
och dess utskott år 2024 med plan för åren 
2025-2026 
KSN-2022-02940 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att kommunstyrelsen år 2024 sammanträder följande datum: 
7 februari, 6 mars, 10 april, 8 maj, 29 maj, 11 juni, 21 augusti, 11 september, 18 
oktober, 20 november och 11 december,  

2. att kommunstyrelsens arbetsutskott år 2024 sammanträder följande datum: 
23 januari, 30 januari, 13 februari, 27 februari, 19 mars, 26 mars, 23 april, 14 
maj, 21 maj, 4 juni, 13 augusti, 27 augusti, 3 september, 1 oktober, 8 oktober, 
22 oktober, 12 november, 26 november och 3 december,  

3. att kommunstyrelsens mark- och exploateringsutskott år 2024 sammanträder 
följande datum: 
31 januari, 14 februari, 20 mars, 24 april, 28 maj, 19 juni, 4 september, 2 
oktober, 23 oktober och 27 november,  

4. att kommunstyrelsens utskott för gemensam service år 2024 sammanträder 
följande datum: 
24 januari, 20 mars, 15 maj, 4 september, 2 oktober och 27 november,  

5. att lägga sammanträdesplaneringen för år 2025-2026 till handlingarna.  

Sammanfattning 

I ärendet föreligger förslag på sammanträdesdagar för kommunstyrelsen och dess 
utskott, samt planering för sammanträden åren 2025–2026. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 12 september 2023 § 193 
• Tjänsteskrivelse daterad 28 augusti 2023 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2023-09-20 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag.   
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2023-09-20 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 176  

Sammanträdesdagar för kommunfullmäktige 
2024 med plan för åren 2025-2026 
KSN-2022-02934 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. att kommunfullmäktige år 2024 sammanträder följande datum: 
29 januari, 26 februari, 25 mars, 29 april, 27 maj, 17 juni, 9 september,  
7 oktober, 4–5 november och 9 december, samt 

2. att lägga sammanträdesplaneringen för år 2025-2026 till handlingarna.  

Sammanfattning 

I ärendet föreligger förslag på sammanträdestider för kommunfullmäktige år 2024, 
samt planering för sammanträden åren 2025–2026.   
Kommunfullmäktige sammanträder som regel mellan klockan 13:15 och 22:00, med 
undantag för förlängt sammanträde då Mål- och budget behandlas.  
Ändringar av sammanträdestiderna kan förekomma. Aktuell tid anges i kallelsen.  

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 12 september 2023 § 194 
• Tjänsteskrivelse daterad 28 augusti 2023 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2023-09-20 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 177  

Revidering av bolagsordningar för Uppsala 
kommuns helägda bolag 
KSN-2023-01377 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. att § 11 i samtliga bolagsordningar för de bolag som framgår av bilaga, ska ha 
följande lydelse:   
”Kallelse till bolagsstämma utfärdas tidigast fyra veckor och senast två veckor 
före stämman. Skriftlig kallelse skickas med e-post till varje aktieägare.” 

Sammanfattning 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 12 september 2023 § 195 
• Tjänsteskrivelse daterad 23 augusti 2023 
• Bilaga, förteckning över berörda bolag 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2023-09-20 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 178  

Framtida utveckling för Stiftelsen Jälla 
egendom 
KSN-2022-00035 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. att åtgärder för att avveckla Stiftelsen Jälla egendom ska vidtas, 
2. att, om avveckling inte är möjlig, ska åtgärder för att revidera stiftelsens 

stadgar vidtas, samt 
3. att delegera till kommunstyrelsen att fatta nödvändiga beslut för att 

punkterna 1 och 2 ska kunna verkställas. 

Kommunstyrelsen beslutar för egen del 

4. att ta fram en plan för fortsatt drift av Jälla egendom och de fastigheter som är 
kopplade till Jälla yrkesgymnasiums verksamhet. 

Sammanfattning 

Kommunstyrelsen gav den 8 februari 2022, § 25, kommunledningskontoret i uppdrag 
att utreda ägarförhållandena avseende fastigheter och byggnader kopplade till 
utbildningen vid Jälla yrkesgymnasium samt att utreda framtiden för Stiftelsen Jälla 
egendom. Under utredningen har konstaterats att den nuvarande situationen med två 
olika juridiska personer med stort beroende av varandra inte är ändamålsenlig varken 
för en rationell fastighetsdrift eller ur skolans perspektiv. Därför föreslås att åtgärder 
vidtas för att avveckla stiftelsen eller, om en avveckling inte är möjlig, att stadgarna för 
stiftelsen revideras. Förslagen bedöms nödvändiga för att utredningen avseende 
eventuella förändringar av ägandet och driften av stiftelsens fastigheter ska kunna 
färdigställas. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 12 september 2023 § 196 
• Tjänsteskrivelse daterad 7 september 2023 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2023-09-20 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Yrkanden 

Ulrik Wärnsberg (S) och Eva Christiernin (S) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag. 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 

Särskilda yttranden 

Therez Almerfors (M), Sofia Andersson (M), Ehsan Nasari (C) och Eva Moberg (KD) 
lämnar följande särskilda yttrande: 
Naturbruksgymnasiet vid Jälla har gamla anor, och övertogs av kommunen från 
landstinget, numer regionen, i början av 00-talet. Att själva lantbruket bedrivs i 
stiftelseform är en kvarleva av denna långa historia. 
Vi tycker det är viktigt att bevara och utveckla yrkesgymnasiet på Jälla – det bedrivs där 
flera utbildningar som är viktiga för kompetensförsörjningen i länet.  
Ett problem har varit att det är så många olika aktörer inblandade på området. Olika 
fastighetsägare, utbildningar, och dessutom ett jord- och skogsbruk som misskötts under 
lång tid. Som lök på laxen har de senaste årens omställning till ekologisk drift inneburit 
stora investeringskostnader med en stor belastning på stiftelsens ekonomi, något som vi 
har varit negativa till. Till detta kommer slitna lokaler, problem med ridverksamheten 
(uttjänt paddock) 
Vi tycker att man borde börja med att ta fram en målbild över hur skolan och lantbruket 
ska bedrivas, och sedan rigga organisationen runt detta. Då är det inte helt säkert att 
stiftelsen måste tas bort, anläggningen behöver verkligen ett tydligt huvudmannaskap 
och ekonomin skulle kunna lösas genom årliga tillskott till stiftelsen (vilket troligen blir 
resultatet hur man än väljer att driva verksamheten). 
Vi ser fram mot kommande uppföljningar och beslut i KS och kommer noga följa att 
utvecklingen blir positiv för skolan och Jälla gård. 

Stefan Hanna (UP) lämnar följande särskilda yttrande: 
Det är mycket viktigt och värdefullt att kommunen nu försöker lösa upp de problem som 
under lång tid varit mellan Jällas skolverksamhet och stiftelsens förmåga att matcha 
skolans behov. Utvecklingspartiet demokraterna stöttar helt denna ambition att lösa upp 
stiftelsen och därigenom bättre kunna stärka Jällas skolverksamhet. Vi anser också att 
Jällas inriktning mot 100 procent ekologiskt jordbruk ska ändras till att vara 50 procent 
ekologiskt och 50 procent konventionellt jordbruk. Det är inte minst viktigt för att stärka 
Uppsala kommuns självförsörjningsförmåga ur ett säkerhetspolitiskt perspektiv. 
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§ 179  

Folkomröstning inför revideringen av Uppsala 
kommuns översiktsplan 
KSN-2023-01606 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. att hålla en folkomröstning som ett led i revideringen av kommunens 
översiktsplan, 

2. att dag för folkomröstningen ska vara den 9 juni 2024 samtidigt med 
Europaparlamentsvalet, 

3. att frågan att ta ställning till i folkomröstningen ska vara  
 
”Ska Uppsala kommun i översiktsplanen lätta på bebyggelseutvecklingen i 
Uppsala stad genom att planera för fler bostäder i tätorterna längs tågspåren 
Ostkustbanan (Storvreta, Vattholma och Skyttorp) och Dalabanan (Vänge och 
Järlåsa)”. 
 

4. att svarsalternativen i folkomröstningen vara ”JA”, ”NEJ” och ”BLANK 
RÖSTSEDEL”, 

5. att röstsedlarna ska vara blå och ha ett svarsalternativ förtryckt tillsammans 
med frågan, 

6. att fastställa valnämndens förslag om antal röstsedlar, huruvida röstning kan 
ske på annat sätt än genom personlig inställelse i omröstningslokalen samt när 
röstsammanräkningen senast skall vara avslutad i enlighet med ärendets 
bilaga 1, 

7. att folkomröstningens omröstningsdistrikt och omröstningslokaler ska 
sammanfalla med valdistrikt och vallokaler i Europaparlamentsvalet, 

8. att folkomröstningen inriktningsvis ska genomföras i linje med de 
bestämmelser som gäller för Europaparlamentsvalet, samt 

9. att valnämnden bemyndigas att fatta beslut om särskilda föreskrifter och 
anvisningar för folkomröstningens genomförande. 
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Sammanfattning 

Den 31 maj 2023 § 107 beslutade kommunstyrelsen att som ett led i beredningen av 
översiktsplanens revidering uppdra till kommunledningskontoret och 
stadsbyggnadsförvaltningen att ta fram de förslag till beslut, dels från 
kommunstyrelsen och dels från valnämnden, som ska fattas av 
kommunfullmäktige enligt lagen (1994:692) om kommunala folkomröstningar.  
Kommunfullmäktige föreslås i ärendet fatta de beslut som krävs enligt lagen för att 
hålla en folkomröstning som ett led i revideringen av kommunens översiktsplan i 
samband med Europaparlamentsvalet den 9 juni 2024. 

Beslutsunderlag 

• Kommunstyrelsens ordförandes förslag daterat 20 september 2023 
• Bilaga 1, protokollsutdrag från valnämnden 30 augusti 2023 § 18  

Yrkanden 

Kent Kumpula (SD), Therez Almerfors (M) och Ehsan Nasari (C) yrkar avslag till 
föreliggande förslag. 

Eva Moberg (KD) yrkar i första hand  
(1) att folkomröstningen bör vara en folkomröstning om styret i Uppsala, det vill säga ett 
kommunalt extraval. 

Eva Moberg (KD) yrkar i andra hand 
(2) att formuleringen för en folkomröstning ska vara ”Ska Uppsala bygga spårväg?” 

Eva Moberg (KD) yrkar i tredje hand avslag till föreliggande förslag. 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer först Eva Mobergs (KD) första ändringsyrkande (1) mot avslag och 
finner att kommunstyrelsen avslår yrkandet. 

Ordföranden ställer därefter Eva Mobergs (KD) andra ändringsyrkande (2) mot avslag 
och finner att kommunstyrelsen avslår yrkandet. 

Ordföranden ställer slutligen det föreliggande förslaget mot avslag och finner att 
kommunstyrelsen bifaller förslaget. 
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Reservationer 

Närvarande ledamöter (M) reserverar sig mot beslutet till förmån för Therez Almerfors 
(M) med fleras yrkande med följande motivering: 
Tyvärr blir det nu en folkomröstning i Uppsala. Det innebär ett slöseri för skattebetalarna 
och en omröstning där styret ändå kommer att kunna tolka resultatet som de vill.  
Vi moderater ställer oss av flera anledningar mycket kritiska till den cirkus som omgärdar 
denna folkomröstning. Vi har en representativ demokrati där invånarna väljer sina 
folkvalda genom allmänna val och därefter förväntar sig att dessa folkvalda kan leda 
kommunen efter de mandat och det förtroende de getts att förvalta. Folkomröstningar 
ska användas mycket varsamt och i frågor där väljarna får ta ställning i en specifik fråga. 
Ja eller nej till spårväg hade möjligen kunnat vara en sådan fråga. Den frågeställning 
som nu formulerats är både krångligt ställd och ger lite att ta ställning till för väljarna. 

Närvarande ledamöter (C) reserverar sig mot beslutet till förmån för Ehsan Nasari (C) 
med fleras yrkande med följande motivering: 
Tyvärr blir det nu en folkomröstning i Uppsala. Det innebär ett slöseri för skattebetalarna 
och en omröstning där styret ändå kommer att kunna tolka resultatet som de vill.  
Folkomröstningen brukar i praktiken ofta användas som en utväg när den representativa 
demokratin, de folkvalda, inte kan hantera en politisk situation och i stället lämpar över 
ansvaret på medborgarna. I Uppsala är folkomröstning ett resultat av förhandlingar 
mellan Socialdemokraterna, Vänsterpartiet, Miljöpartiet och UP. Det var en kompromiss 
för att få ihop ett styre i kommunen. Ingen av parterna är särskilt nöjda egentligen, vilket 
inte är så konstigt. Det finns nämligen många problematiska aspekter med en 
folkomröstning av spårväg.  
Vi har just nu ett allvarligt omvärldsläge och ett ansträngt ekonomiskt läge i Uppsala 
kommun. Då behöver vi inte fler osäkerhetsfaktorer. Politiken måste klara av att på ett 
faktabaserat sätt och i god dialog med våra medborgare hantera frågan om Uppsalas 
framtida utveckling, i synnerhet då frågan i slutändan avgörs i kommunfullmäktige, 
folkomröstningar är endast rådgivande.  
Om man nu ska ha en folkomröstning så ska det vara i frågor där väljarna får ta ställning 
i en specifik fråga. Ja eller nej till spårväg hade möjligen kunnat vara en sådan fråga. Den 
frågeställning som nu formulerats är både krångligt ställd och ger lite att ta ställning till 
för väljarna. 
Centerpartiet är positiv till alla seriösa förslag som stärker invånarnas inflytande i 
samhällsbyggnadsprocessen. Vi kommer exempelvis att stötta förslaget om bygderåd 
och stadsdelsråd som formella remissinstanser när vi utvecklar Uppsala. Vi har också 
lämnat en motion om inrättandet av en Planberedning så att invånarnas synpunkter 
kommer in i tidigt skede under samhällsbyggnadsprocessen. Men den folkomröstning 
som S,V, MP och UP väljer att gå vidare med är ett spel som späder på politikerföraktet 
och tilltron till vår demokrati. Från Centerpartiet kan vi bara beklaga att 
Socialdemokraterna, Vänsterpartiet och Miljöpartiet går vidare med detta. 
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Eva Moberg (KD) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande med följande 
motivering: 
Kristdemokraterna har tidigare motionerat om att man ska ha en folkomröstning om 
spårvägen i Uppsala. Detta står vi fast vid. Vi tror att det vore bättre med en bättre 
förankring för detta projekt, och att Uppsalas medborgare borde ges en möjlighet att 
sätta sig in i frågan och ta tydlig ställning för eller mot spårväg i Uppsala. Projektet kostar 
åtskilliga miljarder kommer vända upp och ner på Uppsala under kommande 10-
årsperiod och kommer leda till ett omfattande höghusbyggande längs spårens dragning. 
Med hänsyn till den röra som uppstått i Uppsalapolitiken där UP efter valet valde att 
stödja de partier (S V MP) som vill bygga spårväg och höghus i Uppsala, men sedan 
genom att obstruera genomförandet tvingade Socialdemokraterna att söka stöd av 
Liberalerna i stället (som faktiskt vill ha spårväg och höghus) tycker vi att det bästa vore 
att ”folkomröstningen” handlade om det politiska styret av Uppsala, det vill säga ett 
kommunalt extraval, vilket vi yrkade på. 
I andra hand föreslog vi att folkomröstningen skulle handla just om spårvägen, vilket 
också Stefan Hanna förkunnade på en presskonferens 24 januari 2023. Sedan har UP 
ändrat sig tycks det och vill ha en folkomröstning om bostadsbyggande. Det rimmar illa 
med Stefan Hannas reservation i november 2021 där han sa att ”Det är minst sagt 
föraktfullt för oss invånare att inte val av lösning för kapacitetsstark kollektivtrafik i 
Uppsala kommun blir föremål för folkomröstningar… i Uppsala kommun”. Vi står dock 
fast vid att ska vi ha en folkomröstning bör det handla om en tydlig fråga som människor 
kan ta tydligt ställning till. 

Kent Kumpula (SD) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande med 
följande motivering: 
Sverigedemokraterna är i det stora hela väldigt positiva till folkomröstningar. Samtidigt 
måste man ha i beaktande att det kostar väldigt mycket pengar att hålla traditionella 
och regelrätta folkomröstningar. Därför är det väldigt viktigt att frågorna som ställs är 
aktuella, att det finns ett folkligt intresse, att frågan är tydligt ställd med tydliga 
svarsalternativ med förutsägbara effekter, och att politiken avser verkställa det beslut 
som blev resultatet av folkomröstningen.   
Tyvärr är den föreslagna folkomröstningen överhuvudtaget inte seriöst utformad utan är 
ett framhastat resultat av Socialdemokraternas och Utvecklingspartiets internpolitiska 
charadlek, det liknar mer rosa fluff än seriositet. Den vagt utformade folkomröstningen är 
inte en strävan att få fram och främja folkets vilja, utan är ett hån mot demokratin och 
väljarna. Inte ens kommunstyrelsens ordförande själv förstod till en början hur han skulle 
tolka frågeställningen eller hur han själv skulle rösta, i den första formuleringen av 
folkomröstningsfrågan som kommunicerades ut via medierna.  
Nu har det bara ett par timmar före sammanträdet då vi ska besluta om 
folkomröstningen kommit en något ändrad formulering, men den är lika mycket snömos 
och intetsägande som den första formuleringen. Ett missbruk av denna proportion leder 
utan tvekan till ökat politikerförakt och minskad tilltro till kommunen. Uppsala kommun 
blir till ett pinsamt åtlöje i hela Sverige. I formuleringen används ord som "lätta på 
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bebyggelseutvecklingen" och "planera för fler bostäder". Båda dessa formuleringar är 
extremt oprecisa, töjbara och kan tolkas precis hur som helst. 
Hur många bostäder är "fler bostäder"? Hur mycket mindre antal bostäder blir det om 
man "lättar" på bebyggelseutvecklingen? Bygger man tio hus på landsbygden istället för 
nio hus, så är det per definition fler hus, och därmed har man eventuellt (eller med 
säkerhet) uppfyllt det man fått fram som Uppsalabornas vilja i en folkomröstning? Det 
här är pinsamt dåligt och ett fullständigt slöseri med skattemedel. Lägg ner hela 
folkomröstningen om ni ändå inte tänker vara ärliga och ha en folkomröstning vars 
resultat går att tolka på ett tydligt sätt, som har en förutsägbar effekt och som använda 
till något vettigt. 
Sverigedemokraterna förordar istället att kommunen initierar att kommunalt extra val 
så att väljarna får en förnyad möjlighet att rösta om Uppsalas styre. 

Jennie Claesson (L) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande med 
följande motivering: 
Det svenska folkstyret bygger på en representativ demokrati. Folkomröstningar kan i 
vissa lägen utgöra ett komplement men det är alltid de folkvalda församlingarna som i 
slutändan ska tolka och förvalta omröstningens utslag. Utöver detta är folkomröstningar 
mycket kostsamma och tar resurser från andra verksamheter. Därför anser Liberalerna 
att folkomröstningar bör användas sparsamt.  
I frågeställningen som medborgarna ska ta ställning till är det olyckligt att ställa stad och 
land mot varandra. Vi liberaler vill både se en levande landsbygd och pulserande 
stadskärna. Det ena utesluter inte det andra. Det kan tyckas märkligt att boende i city ska 
ta ställning till huruvida exempelvis Vattholma ska växa eller inte. Uppskattningsvis 
kommer folkomröstningen att kosta 600 000 kronor, resurser som i tuffa ekonomiska tider 
istället borde gå till kärnverksamheten. 

Särskilda yttranden 

Stefan Hanna (UP) lämnar följande särskilda yttranden: 
Utvecklingspartiet demokraterna, UP, anser att den lokala demokratin måste stärkas. 
När kommunalval sammanfaller med riksdagsval leder det till att det kommunala 
perspektivet försvinner bakom det stora fokuset på rikspolitiken och riksdagspartiernas 
partiledare. I ljuset av denna beklagliga verklighet anser UP att det är viktigt att både 
stärka det löpande invånarinflytandet genom formella stadsdels- och bygderåd samt vid 
större lokala frågor även genomföra lokala folkomröstningar.   
2017/2018 genomfördes förhandlingar mellan Uppsala kommun, Region Uppsala och 
Sveriges regering om det som blev ”Fyrspårsavtalet”. Ett avtal som bland annat innebär 
att Uppsala kommun förhandlade bort sitt planmonopol under lång tid genom att 
inkludera en bebyggelseplan som innebär ambitionen att fram till år 2050 bygga 33 000 
nya bostäder enbart i Uppsala stads södra stadsdelar. Kopplat till denna 
överenskommelse gjordes även villkor och ytterligare avtal avseende 
kollektivtrafikfrågor. De ytterligare avtalen kallas Stadsmiljöavtal och reglerar att staten 
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via Trafikverket ska medfinansiera en spårvägslösning med 2,9 miljarder kronor. Hela 
den process som bundit upp Uppsala kommun på detta sätt gjordes utan en rimlig 
förankrings- och inkluderingsprocess bland Uppsalaborna, både i Uppsala kommun och 
Region Uppsala. Det anser UP var helt oacceptabelt.  
Eftersom kommunen nu försöker genomföra omförhandlingar för att återfå mer egen 
rådighet över byggutvecklingen i vår geografiskt stora kommun är en folkomröstning 
kopplat till ovan av stort demokratiskt värde. Invånarna får en chans att kopplat till den 
nya Översiktsplan som ska tas fram rösta om de vill prioritera att göra det möjligt att 
bygga fler bostäder i tätorterna längs tågspåren Ostkustbanan (Storvreta, Vattholma och 
Skyttorp) och Dalabanan (Vänge och Järlåsa) och minska byggtrycket på Uppsala stad, 
särskilt på sydöstra staden.  
Om Uppsala kommun växer och blir runt 350 000 invånare till år 2050 är till exempel 
utbyggnad av ett nytt sjukhus nödvändigt. Särskilt i ljuset av att befolkningen består av 
allt fler 75-åringar. Med fördel kan en sådan investering göras i Vattholma eller Skyttorp. 
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§ 180  

Svar på motion om att avbryta ansökan om att 
bli Europeisk kulturhuvudstad från Mattias 
Johansson (C) 
KSN-2023-00715 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. att avslå motionen. 

Sammanfattning 

Mattias Johansson (C) föreslår i en motion väckt 27 februari 2023 att uppdra till 
kommunstyrelsen att snarast avsluta ansökningsprocessen om att bli Europas 
Kulturhuvudstad 2029. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 12 september 2023 § 197 
• Tjänsteskrivelse daterad 6 september 2023 
• Bilaga, Motion om att avbryta ansökan om att bli Europeisk kulturhuvudstad 

från Mattias Johansson (C) 

Yrkanden 

Ehsan Nasari (C), Kent Kumpula (SD), Therez Almerfors (M) och Eva Moberg (KD) yrkar 
bifall till motionen 

Jennie Claesson (L) och Erik Pelling (S) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag att avslå 
motionen. 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer arbetsutskottets förslag att avslå motionen mot Ehsan Nasari (C) 
med fleras yrkanden att bifalla motionen och finner att kommunstyrelsen bifaller 
arbetsutskottets förslag. 
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Reservationer 

Närvarande ledamöter (M) och (KD) reserverar sig mot beslutet till förmån för Therez 
Almerfors (M) med fleras yrkande med följande motivering: 
Att Uppsalas kulturliv håller hög kvalitet är viktigt. Vi vill fortsätta stärka 
kulturinstitutionerna och deras verksamhet. Vi delar bilden av några av de möjligheter till 
synergieffekter som kulturhuvudstadsåret skulle kunna innebära, med ökade intäkter 
genom turism och näringsliv, men oroas samtidigt för den stora kostnad det skulle 
innebära för Uppsala kommun och även de insatser som krävs av vårt lokala näringsliv 
och fastighetsägare. I det ansträngda ekonomiska läge vi befinner oss i, med 
kostnadsutveckling för flera av kommunens verksamheter gör vi dock bedömningen att 
kommunen under de kommande åren inte kan motivera en kostnad om närmare 80 
miljoner kronor för kulturhuvudstadsåret.  
Vi välkomnar flera av de satsningar regeringen nu genomför för kulturen, bland annat 
införandet av ett fritidskort för att ge barn och unga ökad tillgång till idrott, kultur, 
friluftsliv och annat föreningsliv. 

Närvarande ledamöter (C) reserverar sig mot beslutet till förmån för Ehsan Nasari (C) 
med fleras yrkande med följande motivering: 
För Centerpartiet är ett blomstrande lokalt kulturliv en viktig del av civilsamhället. I svåra 
tider får vi dock rätta munnen efter matsäcken och genomföra svåra prioriteringar. I det 
ansträngda ekonomiska läge vi befinner oss i, med lågkonjunktur och stigande 
räntekostnader, anser vi att en satsning på att bli Europeisk kulturhuvudstad inte är 
ekonomiskt försvarbar. Förutom Kiruna har också alla andra svenska städer som 
kandiderat kommit till samma slutsats. Att bli kulturhuvudstad är ett vågspel. Effekterna 
är svårförutsägbara och resultaten är inte entydiga. Som styrets svar också berör gick 
anslagen i Umeå i störst utsträckning till de större och etablerade aktörerna. Mindre 
aktörer hade svårt att söka och få anslag på grund av finansierings och anslagsmodellen. 
Påståendet att ”De långsiktiga erfarenheterna från Umeå” visar att effekterna både 
ekonomiskt och kulturellt blivit mycket positiva kan också problematiseras. Även 
långsiktigt verkar de stora Institutionerna klarat sig bättre än det fria kulturlivet, mycket 
eftersom de hade bättre förmåga att omsätta projektstöden. Det lokala, fria kulturlivet 
behöver inte bli vinnare. Vad gäller exemplet Lille hade staden helt andra förutsättningar, 
inte minst geografiskt, det regionala samarbetet innefattade inte mindre än 193 städer. 
Det privata näringslivet bidrog också den gången med hela 13 miljoner euro i 2004 års 
penningvärde. Sammantaget anser vi att riskerna överväger fördelarna. 

Kent Kumpula (SD) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande med 
följande motivering: 
För Sverigedemokraterna är kommunens centrala uppgift att värna välfärdens 
kärnuppdrag. Våra skattemedel ska inte gå till olika former av internationella 
prestigejippon. Att föreslås till kulturhuvudstad är enbart ett symbolpolitiskt fenomen 
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som inte har någon nämnvärd betydelse för Uppsalas kulturliv mer än att det leder till 
ökad organisationsbörda och höga kostnader för kommunen. 

Särskilda yttranden 

Jennie Claesson (L) lämnar följande särskilda yttrande: 
Vi talar ofta om kulturstaden Uppsala. Vår kommun har en stark kultur med historia, 
utbildning och bildning. Här finns allt från historiska miljöer till spännande museer, 
provocerande konst och en dynamisk teaterscen. Liberalerna vill att ryktet om Uppsala 
som kulturstad ska nå långt utanför Sveriges gränser och på så sätt locka fler turister och 
kulturkonsumenter till vår kommun. Uppsala kommun arbetar utifrån Agenda 2030 och 
lägger särskilt fokus på social, ekonomisk och ekologisk hållbarhet. Om Uppsala på 
riktigt ska bli en kulturhuvudstad och nå sina kulturpolitiska ambitioner måste vi också 
våga satsa på de kreativa processerna. Det måste ske inom kommunorganisationen men 
främst utanför den. Det är inte enbart det offentliga som skapar förutsättningar för ett 
levande kulturliv utan även Uppsalaborna och det fria kulturlivet. Liberalerna vill därför 
lägga kraft och resurser på en bra och ambitiös kulturpolitik varje år fram till 2029. Det är 
det bästa sättet att nå framgång vilket i sin tur kommer att locka kompetens och 
investeringar till Uppsala. Uppsala är en kulturstad värd att satsa på. Låt oss därför satsa 
på att bli hela Europas kulturhuvudstad 2029. 

Stefan Hanna (UP) lämnar följande särskilda yttrande: 
UP ser positivt på att utveckla Uppsala till en mer attraktiv kommun för oss invånare och 
besökare. Att utveckla och stärka kulturlivet i kommunen är viktigt för att klara 
ambitionen om att stärka Uppsalas attraktivitet. Samtidigt får inte i nuvarande 
ekonomiska läge liknande ansökningar innebära allt för ekonomiskt stora belastningar. 
Nu är en tid då begränsade medel behöver satsas på skolan och äldreomsorgen. För 
Utvecklingspartiet demokraterna är det viktigt att denna positiva ambition måste klaras 
av utan för stora kostnader. Om planerna på spårväg stoppas finns ett betydligt bättre 
utrymme för liknande satsningar i Uppsala kommun. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2023-09-20 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 181  

Anmälningsärenden till kommunstyrelsen 20 
september 2023 
KSN-2022-02350 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att lägga förteckningen över anmälningsärenden till protokollet. 

Anmälningsärenden 

• Månadsrapport EST augusti 
• Särskild partiaktivitet (SD) 
• Särskild partiaktivitet (KD) 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2023-09-20 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 182  

Delegationsbeslut till kommunstyrelsen 20 
september 2023 
KSN-2022-02989 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att lägga förteckningen över delegationsbeslut till protokollet. 

Beslutsunderlag 

• Delegationsförteckning kommunstyrelsen 2023-08-15 till 2023-09-12 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 

 

  



Sida 28 (35) 

 

Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2023-09-20 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 183  

Deltagande konferens och möten 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att ersättare och ledamöter i kommunstyrelsen bereds möjlighet att delta i 
Region Uppsalas omvärldsdag den 5 oktober 2023. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 12 september 2023 § 200 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2023-09-20 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 184  

Fyllnadsval vid kommunstyrelsen 20 
september 2023 
KSN-2022-03344 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att utse Ingela Ekrelius (V) till ledamot i arvodesberedningen. 

Sammanfattning 

Den 25 maj 2023 entledigades Liza Boethius (V) från uppdraget som ledamot i 
arvodesberedningen. Vänsterpartiet har nu nominerat Ingela Ekrelius (V) till ny 
ledamot. 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2023-09-20 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 185  

Initiativärende om tankbil till Skyttorps 
brandstation från Kent Kumpula (SD) 
KSN-2023-02588 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att avslå initiativet. 

Beslutsunderlag 

• Initiativ om tankbil till Skyttorps brandstation från Kent Kumpula (SD) 

Yrkanden 

Erik Pelling (S) och Ehsan Nasari (C) yrkaravslag till initiativet. 

Kent Kumpula (SD) yrkar bifall till initiativet 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer Erik Pelling (S) med fleras yrkande att avslå initiativet mot Kent 
Kumpulas (SD) yrkande att bifalla initiativet och finner att kommunstyrelsen avslår 
initiativet. 

Votering begärs och genomförs. 

Bifall till Erik Pelling (S) med fleras yrkande att avslå initiativet röstar JA. 

Bifall till Kent Kumpulas (SD) yrkande att bifalla initiativet röstar NEJ. 

Med 18 ja-röster mot 1 nej-röst beslutar kommunstyrelsen att avslå initiativet. 

Ja röst avges av Erik Pelling (S), Therez Almerfors (M), Sofia Andersson (M), Eva 
Christiernin (S), Ehsan Nasari (C), Mattias Kristenson (S), Hanna Victoria Mörck (V), 
Jennie Claesson (L), Marta Obminska (M), Erik Dagnesjö (S), Jonas Petersson (C), Ylva 
Stadell (S), Fredrik Hultman (M), Ulrik Wärnsberg (S), Karolin Lundström (V), David Ling 
(MP), Anna Johansson Dahl (V) och Eva Moberg (KD). 

Nej-röst avges av Kent Kumpula (SD). 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2023-09-20 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Reservationer 

Kent Kumpula (SD) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande. 

Särskilda yttranden 

Therez Almerfors (M) och Sofia Andersson (M) lämnar följande särskilda yttrande: 
För att människor ska kunna välja att bo på landsbygden och bo kvar hela livet behövs 
fungerande service i alla Uppsalas bygder. Moderaterna delar ingångarna om att det är 
viktigt med våra brandstationer på landsbygden och hyser stor förståelse för att behovet 
av tankbil finns.  Arbetsmiljön vid Skyttorps brandstation har varit dålig under många år. 
Det har från förvaltningen gjorts vissa försök att förbättra situationen men utan större 
framgång. Nämnden har fått ett brev från skyddsombudet på Skyttorp station där man 
ber om hjälp från nämnden med att förbättra deras situation.  
Moderaterna i räddningsnämnden lyfte för flera år sedan frågan om en tankbil i Skyttorp. 
Efter en genomgång av hela Uppsala Brandförsvars fordonspark ansåg man att det inte 
finns behov av en tankbil i Skyttorp. Vi delar inte den bilden. En tankbil skulle både kunna 
bidra till fler utryckningar och avlasta både Björklinge och Österbybruk. Vi yrkade avslag 
till initiativet då frågan bör hanteras i räddningsnämnden och finansiering lösas däri, och 
inte i kommunstyrelsen. 

Ehsan Nasari (C) lämnar följande särskilda yttrande: 
För att människor ska kunna välja att bo på landsbygden och bo kvar hela livet behövs 
fungerande service i alla Uppsalas bygder. Centerpartiet delar ingångarna om att det är 
viktigt med våra brandstationer på landsbygden och hyser stor förståelse för att behovet 
av tankbil finns.  Arbetsmiljön vid Skyttorps brandstation har varit dålig under många år. 
Det har från förvaltningen gjorts vissa försök att förbättra situationen men utan större 
framgång. Nämnden har fått ett brev från skyddsombudet på Skyttorp station där man 
ber om hjälp från nämnden med att förbättra deras situation.  
Vi yrkade avslag till initiativet då frågan bör hanteras i räddningsnämnden och 
finansiering lösas däri, och inte i kommunstyrelsen. 

Eva Moberg (KD) lämnar följande särskilda yttrande: 
Kristdemokraterna stödjer en god service på landsbygden, inklusive ett utbyggt nät av 
räddningsstationer. Stationen i Skyttorp bör vara kvar, men den har dragits med 
arbetsmiljöproblem som behöver lösas. En ny tankbil löser inte dessa problem, och bör 
inte heller vara föremål för politiska beslut, varken i kommunstyrelsen eller 
räddningsnämnden. Vi måste skilja på politikers uppdrag, och på förvaltningens. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2023-09-20 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 186  

Initiativärende om jourskola från Kent 
Kumpula (SD) 
KSN-2023-02589 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att avslå initiativet. 

Beslutsunderlag 

• Initiativärende om jourskola från Kent Kumpula (SD) 

Yrkanden 

Erik Pelling (S) och Eva Christiernin (S) yrkar avslag till initiativet. 

Kent Kumpula (SD) yrkar bifall till initiativet. 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer Erik Pelling (S) med fleras yrkande att avslå initiativet mot Kent 
Kumpulas (SD) yrkande att bifalla initiativet. 

Votering begärs och genomförs. 

Bifall till Erik Pelling (S) med fleras yrkande att avslå initiativet röstar JA. 

Bifall till Kent Kumpulas (SD) yrkande att bifalla initiativet röstar NEJ. 

Med 18 ja-röster mot 1 nej-röst beslutar kommunstyrelsen att avslå initiativet. 

Ja röst avges av Erik Pelling (S), Therez Almerfors (M), Sofia Andersson (M), Eva 
Christiernin (S), Ehsan Nasari (C), Mattias Kristenson (S), Hanna Victoria Mörck (V), 
Jennie Claesson (L), Marta Obminska (M), Erik Dagnesjö (S), Jonas Petersson (C), Ylva 
Stadell (S), Fredrik Hultman (M), Ulrik Wärnsberg (S), Karolin Lundström (V), David Ling 
(MP), Anna Johansson Dahl (V) och Eva Moberg (KD). 

Nej-röst avges av Kent Kumpula (SD). 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2023-09-20 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Reservationer 

Kent Kumpula (SD) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande. 

Särskilda yttranden 

Therez Almerfors (M) och Sofia Andersson (M) lämnar följande särskilda yttrande: 
Uppsalas framtid avgörs av att skolan fungerar, eftersom det är i skolan grunden för 
framtiden läggs. Den moderatledda regeringen vill att antalet akut/jourskolor ska bli fler 
och att de som jobbar på akut/jourskolorna ska ha rätt kompetens för att jobba med de 
placerade eleverna. 
Beslut om inrättande av jourskolor eller utredningar om dess behov fattas dock inte av 
kommunstyrelsen varför vi avslog initiativet. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2023-09-20 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 187  

Initiativärende om situationen på Bälinge 
skola från Therez Almerfors (M) 
KSN-2023-02590 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att överlämna initiativet till förvaltningen för beredning. 

Beslutsunderlag 

• Initiativärende om situationen på Bälinge skola från Therez Almerfors (M) 

Yrkanden 

Erik Pelling (S) och Therez Almerfors (M) yrkar  
att initiativet överlämnas till förvaltningen för beredning. 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller Erik Pelling (S) med fleras yrkande. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2023-09-20 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 188 

Informationsärenden 
Kommunstyrelsen har informerats om följande ärenden: 

Återrapport om ekonomi i balans från gatu- och samhällsmiljönämnden, plan- och 
byggnadsnämnden samt omsorgsnämnden. 

Stadsbyggnadsdirektör Christian Blomberg och förvaltningsdirektör Lenita Granlund 
återrapporterar på nämndernas vägnar vilka åtgärder som vidtagits för att uppnå en 
ekonomi i balans i enlighet med kommunfullmäktiges beslut den 19 juni 2023 § 115. 

Detaljplan för kvarteret Bredablick 

Stadsbyggnadsdirektör Christian Blomberg informerar kommunstyrelsen om att 
detaljplanen har upphävts i mark- och miljödomstolen. 
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